
 شــهروند|  رئیس جمهوری که دیروز برای ارایه 
لایحه بودجه ۹۷ به مجلس رفته بود، ضمن تشریح ابعاد 
آن و افشای اعمال فشارهایی به دولت برای جلوگیری 
از حذف برخی ردیف های بودجه، از نوع مســکن های 
مهر نیز انتقاد کرد. اختصاص بودجــه ۴۰۰ تریلیون 
ریالی دولت برای نهادهای نظامــی در بودجه ۹۷ نیز 
ازجمله نکات مهم در ردیف بودجه  ســال آینده است. 
کارشناســان بر این اعتقادند که در بودجه  سال آینده، 
سیاست دولت بر محور آینده نگری است و سویه های 
گذشــته محوری طبق ســنت چندین ســاله دیده 
نمی شود. البته ایجاد اشتغال، رفع فقر و عدالت اجتماعی 
مهمترین بخش های نطق بودجه ای رئیس جمهوری 
در مجلس نیز بود. روحانی طبق روال همیشه به ارایه 
آمار و ارقامی از عملکرد  سال گذشته دولت پرداخت و 
آمارهای 6 ماهه اول امســال را با  سال گذشته در رشد 
اقتصادی، نرخ تورم، ایجاد اشــتغال و... مقایسه کرد. او 
مانند  سال گذشــته به تحویل گرفتن دولت در شرایط 
رشد منفی اقتصادی و تورم بالا اشــاره کرد و اشتغال 
را همچنان از مشکلات اصلی کشــور دانست. ناگفته 
نماند که تأکید رئیس جمهوری در لایحه بودجه  سال 
۹۷ بر پایه شــفافیت و پرداخت به دستگاه ها بر مبنای 
عملکرد 3 ماهه آنها بود و همچنین ابتکار عمل دولت 
در تخصیص بودجه  ســال آینده نسبت به گذشته در 
رویکرد عملیاتی آن است. در بخش یارانه نیز سیاست 
دولت بر پایه اقدام قبلی است که براساس آن تنها کسانی 
که نیازمند هستند، به یارانه می رسند. روحانی البته در 
حین توضیحات خود حاشیه ســازی های عربستان و 

رژیم صهیونیستی در منطقه را هم بی پاسخ نگذاشت.
بودجه سالانه برشی از برنامه چهارساله دولت 

روحانی با بیان این که لایحه بودجه امســال کاملا 
متفاوت از سال های گذشــته است، اظهار کرد: درواقع 
در این لایحه بودجه به خوبی روشــن شده که بودجه 
یک لیســت درآمدی و هزینه ای تنها نیســت. بلکه 
بودجه سالانه برشــی از برنامه چهارساله دولت است. 
رئیس جمهوری ادامه داد: تمام وعده های اصلی دولت 
دوازدهم در انتخابــات ۹6 چارچوب های اصلی اش در 
این لایحه تبلور یافته و بودجه  سال ۹۷ به معنای آغاز 

برنامه های دولت دوازدهم است.
پایه بودجه  سال آینده بر شفافیت است

رئیس دولــت دوازدهم با بیان این کــه پایه بودجه  
سال آینده بر شفافیت است و پرداخت به دستگاه ها بر 
مبنای عملکرد 3 ماهه آنها است، خاطرنشان کرد: آنچه 
که در گذشته صورت می گرفت این بود که دستگاهی 
می گفت در  سال گذشته  هزار تومان را گرفته ام و ۹۹۰ 
تومان را هزینه کرده ام و برای  سال آینده ۱۱۰۰ تومان 
می خواهم و دســتگاهی که صرفه جویی کرده و کمتر 
هزینه می کرد، در  سال آینده کمتر بودجه می گرفت از 
این رو به ویژه در ماه های آخر  ســال رقابتی برای بیشتر 
هزینه کردن بود تا برای  سال بعد بودجه بیشتری بگیرند.

صددرصد بودجه در بخش استانی عملیاتی 
خواهد بود

وی با تأکیــد بر این که ما هزینه هــا را برای خدمت 
می کنیم، بیان کرد: باید دولت بتواند با بخش خصوصی 
رقابت کرده یا خدمتش را واگذار کند. ما باید بر مبنای 

عملکرد، هدف و نتیجه بودجه ریزی کنیم و نه بر مبنای 
هزینه پارسال. این مســأله در بودجه امسال آغاز شده 
است. حدود 3۴ درصد بودجه ارایه شده عملیاتی است و 
باید این روند ادامه یابد تا همه بودجه های ما عملیاتی 
شــود. در بخش اســتانی، صددرصد بودجه عملیاتی 

خواهد بود.
 امسال برای

 همه چالش های کشور ورود کردیم 
وی با بیان این که سازمان برنامه و بودجه مسئولیت 
سنگینی را دارد، عنوان کرد: مشکل دیگر بودجه ها که 
من از شــما کمک می خواهم، این است که ردیف اندر 
ردیف. ردیف های زیادی درست شده و معلوم نیست این 
پول ها کجا مصرف می شود. ردیف ها در بودجه امسال 
کاهش یافته و من از شما کمک می خواهم؛ حتما به شما 
مراجعه کرده و فشار می آورند. باید بر این ردیف ها نظارت 
کنیم که کجا می رود و چگونه هزینه  می شــود. رئیس 
دولت دوازدهم اضافه کرد: اگر این روند ادامه یابد، فرض 
محال که توان مهار در دولت دوازدهم باشد، دولت بعد 
نمی تواند کشور را اداره کند و در بن بست قرار می گیریم. 
امسال برای همه چالش های کشور ورود کردیم و این 

روند را در چهار  سال آینده ادامه می دهیم.
 بودجه ۹۷ بر مبنای اشتغال فراگیر

 و رفع فقر و ایجاد عدالت 
روحانی با بیان این که در دولت یازدهم تلاش ما ایجاد 
آرامش اقتصادی بود، گفت: می خواستیم این قطار روی 
ریل قرار بگیرد. الان این قطار روی ریل اســت. اکنون 
ســرعت و دقت لازم می خواهیم، باید با سرعت پیش 
برویم و به اهدافمان برسیم. در سال های گذشته از آغاز 
نگران رشد بودیم چون رشــدمان منفی بود. تلاش ما 
این بود اقتصاد ما دارای رشد و تورمش قابل مهار باشد 
و اشــتغالش قابل قبول باشد و بانک ها نظم پیدا کند و 
صندوق های بازنشستگی در مسیر درست قرار بگیرد و 
بودجه ریزی ما علمی درست و با شفافیت و نظارت باشد. 
در اشتغال حرکت بزرگ به وجود آوریم. در مسأله فقر 

قدم مهم برداریم. وی تأکید کــرد: اگر بخواهم بودجه 
امسال را در یک کلام تعریف کنم، بودجه ۹۷ بودجه ای 

بر مبنای اشتغال فراگیر و رفع فقر و ایجاد عدالت است.
رشد تورم در دولت یازدهم مهار شد

رئیس شــورایعالی اقتصاد با بیان این که در گذشته 
شرایط ما به  گونه ای بود که دولت باید مسیر اقتصاد را 
در مسیر رشد و توسعه قرار می داد، اظهار کرد: در دولت 
یازدهم به جز  سال اول، رشد مثبت اقتصادی داشته ایم. 
امسال خوشــبختانه آنچه که در فصل اول امسال در 
مقایسه با فصل اول  سال گذشته در بحث رشد شاهد 
بودیم، بدون نفت ۷ و با نفت 6  و  نیم درصد اســت. یک 
قدم خوبی در رشــد برداشته شــده و هدف  گذاری ما 
این است که سالانه رشد بالای 5 درصد داشته باشیم. 
روحانی با بیان این که رشد تورم در دولت یازدهم مهار 
شــد، تصریح کرد: هدف گذاری ما این بود که تا پایان 
دولت یازدهم تورم یک رقمی شــود که این وعده ما در  
سال سوم دولت محقق شد و خوشبختانه همچنان یک 

رقمی باقی مانده است.
مسکن مهر از جیب مردم ساخته شد

وی بــا بیان این که یــک خطای ما این بــود که در 
سال های گذشته مســکن را به بیابان ها بردند، عنوان 
کرد: وسط شهر خانه های 5۰ و 6۰ متری قدیمی وجود 
دارد که با یک زلزله ویران می شوند. باید به جای این که 
در بیابان خانه بســازیم، یک محله در شهر را بر عهده 
بگیریم و منزل مناسب بسازیم و آن را به مردم منتقل 
کنیم. این نیاز بــه بودجه ندارد. این نیــاز ندارد که به 
صندوق و پایه پولی و بانک مرکزی دست ببریم. رئیس  
دولت دوازدهم با بیان این که مشکل مسکن مهر شل یا 
سفت بودن آن نیست، چراکه این موضوع در مرحله دوم 
قرار داد، گفت: باید پرسید که مسکن مهر از چه پولی 
درست شد؟ از استقراض از بانک مرکزی و جیب مردم؛ 

مسکن مهر از جیب فقرا بود.
بودجه ۹۷ برای رفع فقر مطلق است

رئیس  شورایعالی پول و اعتبار افزود: با اصلاح قیمت ها 

رقمی که به دســت می آوریم معادلــش را از صندوق 
توســعه می گیریم و اینها در بانک ها قرار می گیرند و 
بانک رقمی را روی آن می گــذارد و این منبع جدیدی 
برای ایجاد تسهیلات به ویژه در صادرات غیرنفتی، بافت 
غیرفرسوده، کشت های گلخانه ای و... است. روحانی با 
اشاره به ویژگی های بودجه  سال ۹۷ عنوان کرد: اولین 
ویژگی بودجه ۹۷ موضوع اشتغال است که مهمترین 
نکته بودجه  سال آینده است. دولت اعلام می کند که با 
تجهیز این منابع می توان حرکت بزرگی را ایجاد کنیم. 
موضوع دوم، رفع فقر اســت. این بودجه برای رفع فقر 
است. در تبصره ۱۴ اساســا برای این است که به هدف 

رفع فقر مطلق برسیم.
نیازمندان یارانه بگیرند

رئیس شورایعالی اقتصاد با بیان این که در تبصره ۱۴ 
بودجه می خواهیم در بحث یارانه اصلاحات لازم صورت 
بگیرد، خاطرنشان کرد: در بخش یارانه همه معتقدیم 
کســانی که نیازمند هســتند باید به یارانه برسند. ما 
سازمان هدفمندی یارانه را در این بودجه تغییر می دهیم 
و این ســازمان به صندوق رفاه اجتماعی امید تبدیل 
می شود و شــرایط جدیدی  برای یارانه نقدی به وجود 

می آید. 
وضع صندوق های بازنشستگی درست نیست

وی بــا بیان این که آب کشــاورزی ما باید شــرایط 
درســتی را پیدا کند و طرح هایی که امروز در کشور در 
حال اجرا شدن تحول بزرگ است، یادآور شد: دو میلیون 
و ۱5۰ هــزار دلار بــرای این امر اختصــاص دادیم. ما 
آماده ایم تا مجلس شــورای اسلامی به جای ۲۰ درصد 
3۲ درصد از منبع نفتی را کم کند اما برای اصلاح امور 
بانکی کمک هــای لازم را انجام دهــد. رئیس دولت 
دوازدهم درخصوص صندوق های بازنشستگی و تأمین 
اجتماعی عنوان کرد: وضع صندوق های بازنشستگی 
درست نیست، شــما می دانید مشکلاتی که در کشور 
وجود دارد از آسمان هفتم و خارج از مرزها نیامده است. 

در بسیاری از موارد تصمیم خودمان ایراد داشته است.

میز خبر

رئیس جمهوری بودجه ۹۷ را تقدیم مجلس کردرهبری

 یک عضو مجمع نمایندگان استان کرمانشاه: بودجه ای برای رفع فقر مطلق

بودجه جدا به کرمانشاه بدهید
ایســنا| یک عضو مجمع نمایندگان اســتان 
کرمانشــاه در واکنش به تهیه طرحی برای کاهش 
میــزان از یارانه های نقدی جهت تخصیص مناطق 
زلزله زده کرمانشــاه، گفت که مردم کرمانشاه گدا 
نیستند که بخواهند از یارانه مردم کم کرده و آنها را 
به زلزله زدگان بدهند، این توهین به مردم کرمانشاه 
است. حشمت الله فلاحت پیشــه با استناد به اصل 
۲۰ قانون اساسی در اخطاری در جلسه علنی دیروز 
مجلس،  گفت: براساس این اصل، حمایت قانونی از 
همه مردم از وظایف دولت است. در زلزله کرمانشاه 
ملت سنگ تمام گذاشــتند اما برخی از دولتی ها و 
مســئولان تنها قول داده و عمل نکردند. وی افزود: 
کرمانشاه یکی از استان های مرزی کشور است. اگر 
در قالب بودجه و نه حرف مشــکلاتش حل نشود 
بدانید که نارضایتی های اجتماعی و اقتصادی تبدیل 
به نارضایتی امنیتی می شود، این موضوع را به عنوان 
عضو کمیســیون امنیت ملی می گویــم. نماینده 
اسلام آباد غرب با اشاره به بروز برف و باران در مناطق 
زلزله زده، گفت: دو شــب گذشــته 3۷ چادر مردم 
را باد به دلیل برف و باران برد و رئیس بنیاد مسکن 
۴8 ساعت است که موبایل جواب نمی دهد پس در 
چنین شرایطی این چه کاری است که آقایان با این 
طرح می خواهند انجام دهند؟ ما گدا نیستیم و فقط 

حق قانونی خودمان را می خواهیم. 

مسعود پزشکیان: 

هر روز از پشت تریبون صداوسیما به 
یکدیگر فحش می دهیم

ایلنا| نماینده مردم تبریز با تأکید بر این که فریاد 
زدن در شأن مجلس نیست، گفت: برون داد کار ما 
در کشور جالب نیســت ما باید با یکدیگر وحدت 
کنیم. باید گروهی در کشور جمع شود و اختلافات 
داخلی مان را حل کند. مسعود پزشکیان در جریان 
نشست علنی دیروز مجلس در تذکری با استناد 
به ماده ۷۹ آیین نامه داخلی مجلس با اشــاره به 
حواشی ایجاد شده در جریان یکی از جلسات علنی 
پیشین مجلس اعلام کرد: چندی پیش که بنده 
در جلسه علنی حضور نداشتم برادر عزیزمان آقای 
کوهکن مباحثی را مطرح کرد و گفتند که بنده 
به ایشان بی احترامی کرده و گفته ام که از صحن 
بیرون برود. بنده تصاویــر آن مذاکرات را مجدد 
بازبینی کردم و لازم اســت تأکید کنم که چنین 
مســأله ای را مبنی بر این که ایشان باید جلسه را 
ترک کنند، مطرح نکرده بودم. نایب رئیس مجلس 
شورای اســلامی با بیان این که باید به ید واحده 
تبدیل شویم، اعلام کرد: ما هر روز از پشت تریبون 
از صداوســیما و این جا و آن جا به یکدیگر فحش 
می دهیم. این کار به توصیه امیرالمومنین غلط 

است و نباید انجام شود. 

نقوی حسینی خبر داد:

تداوم خرید غیبت سربازی در  سال ۹۷
خانه ملت| نماینده مردم ورامیــن در مجلس 
گفت: براساس بودجه  ســال ۹۷ تمامی مشمولان 
خدمت وظیفه عمومی که بیش از 8 سال غیبت دارند 
می توانند با پرداخت جریمــه غیبت خود از خدمت 
سربازی معاف شوند.  سیدحسین نقوی حسینی در 
رابطه با بند ب تبصره ۱۱ لایحه بودجه ۱3۹۷ مبنی بر 
پرداخت جریمه غیبت سربازی گفت: در این بند آمده 
است تمامی مشــمولان خدمت وظیفه عمومی که 
بیش از 8 سال غیبت دارند می توانند با پرداخت جریمه 
غیبت خود از خدمت سربازی معاف شوند.  نماینده 
مردم ورامین و پیشوا در مجلس شــورای اسلامی، 
با بیــان این که تصمیمات پیرامون ســربازی باید با 
هماهنگی ستاد کل نیروهای مسلح انجام شود، گفت: 
چون براساس شئونات ستاد کل و درنهایت فرماندهی 

کل قوا در این زمینه تصمیم گیری می شود.  

دادستان تهران اعلام کرد:

بازداشت 42 متهم در پرونده بانک 
سرمایه و صندوق ذخیره فرهنگیان

میزان|  دادستان عمومی و انقلاب تهران با اشاره 
به بازداشــت ۴۲ متهم در پرونده بانک سرمایه و 
صندوق ذخیره فرهنگیان از وصول  هزار  میلیارد 
تومان از معوقات بانک ســرمایه خبر داد.  عباس 
جعفری دولت آبادی در جلسه شــورای معاونان 
دادسرای تهران با اشاره به اظهار یکی از نمایندگان 
مجلس شورای اســلامی پیرامون معوقات بانکی 
اظهار کرد: عده ای گفته اند در دوران احمدی نژاد 
فهرســتی از بدهکاران بانکی به قوه قضائیه ارایه 
شد که تاکنون اقدام نشده است. همچنین نماینده 
دیگری به تعبیر خود افشاگری کرده و اسامی ۲۰ 
نفر از بدهــکاران بانکی را اعلام کــرده که بازتاب 
زیادی در رسانه ها داشته است. جعفری دولت آبادی 
در توضیــح پیرامون آخرین وضــع پرونده بانک 
ســرمایه و صنــدوق ذخیره فرهنگیــان، تعداد 
متهمانی که مورد تحقیق قرار گرفته اند را 8۰ نفر 
و تعداد افراد بازداشــتی را ۴۲ نفــر اعلام کرد که 
تعدادی از آنها با تودیع وثیقه آزاد شده اند. وی در 
بی مبنا خواندن اظهارات عده ای پیرامون پرونده 
بانک سرمایه و فهرست ۲۰ نفره متهمان این پرونده 
افزود: اولاً فهرست مذکور مشتمل بر اسامی 3۱ نفر 
است؛ ثانیاً ۱۰ نفر از این افراد و متهمان مرتبط با 
پرونده بانک سرمایه در بازداشت به سر می برند؛ و 
ثالثاً طی چند  سال اخیر چندین بار مدیران بانک 
سرمایه عوض شــده اند و مدیران این بانک هنوز 
هم همــکاری لازم را در این زمینه با دادســتانی 
ندارند و تاکنون دو بار با بدهکاران بانک ســرمایه 
جلسه تشکیل شد و تأکید گردیده در صورت عدم 
پرداخت بدهی ها، بانک مکلف بــه اقدام از طریق 

مجاری ذی ربط خواهد بود.   

اطلاعیه وزارت اطلاعات درباره 
انتشار عکسی در فضای مجازی

پایگاه اطلاع رســانی وزارت اطلاعات| 
وزارت اطلاعات اعلام کرد: تصویر منتشــر شده 
از یک فرد تحت عنوان »یک جاســوس در قم« 
مربوط به یک گردشــگر روسی اســت. وزارت 
اطلاعات با انتشار اطلاعیه ای اعلام کرد: به دنبال 
انتشار تصویری از یک جاسوس در قم در فضای 
مجازی، این فرد یک تبعه روســی اســت که به 
عنوان گردشگر وارد کشور شده است. بنابر اعلام 
وزارت اطلاعات، نام این تبعه روســی، بنپسیون 
چودونستکی اســت که دی ماه سال گذشته با 
دریافت روادیــد در فرودگاه به منظور اقامت یک 
ماهه وارد کشور می شود و از بدو ورود مورد رصد 
اطلاعاتی قرار می گیــرد. وی بعد از دو روز اقامت 

کشور را ترک می کند.

معاون سیاسی وزیر کشور:

 بنای تغییر
 چند استاندار دیگر را داریم

ایلنا| اســماعیل جبارزاده معاون سیاسی 
وزیر کشور در نشســت خبری خود با اصحاب 
رسانه در پاسخ به این ســوال که پرونده تغییر 
استانداران کی به پایان می رسد؟ تصریح کرد: 
در چند استان بنای تغییر داریم که احتمالا دو، 
سه استان هستند و بعد از آن، پرونده تغییرات 
در این مقطع بسته می شــود. وی در پاسخ به 
سوالی درباره رویکرد دانشگاه آزاد درخصوص 
عدم سخنرانی اصلاح طلبان نیز بیان کرد: قبل 
از آخرین جلسه کمیســیون دانشجویی، این 
موضوع مطرح شــد و نماینده دانشگاه آزاد در 
جمع مابقی نمایندگان این مســأله را تکذیب 

کردند و گفتند چنین چیزی مطرح نیست.
جبارزاده در پاسخ به ســوالی مبنی بر این که 
آیا برنامه ای به خاطر فشــارهای نهادهای خارج 
از دانشگاه لغو شــده باشــد؟ عنوان کرد: ورود 
نهادهای بیرونــی را دراین باره منع کرده بودیم و 
هیچ برنامه ای لغو نشده است. گزارشاتی داریم که 
به خاطر عدم هماهنگی یا لغو و تأخیر در پروازها 
برنامه ای لغو شده باشد ولی عدم برگزاری به خاطر 

دخالت نهادهای خارج از دانشگاه نبوده اند. 

رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار پهلوان 
سرافراز کشورمان علیرضا کریمی

عزت آفرینی کردید و برای یک هدف 
بزرگ از حق خود گذشتید

رهبر معظم انقــلاب اســلامی در دیدار با 
علیرضا کریمی و خانواده  او، ازخودگذشتگی و 
عزت آفرینی این پهلوان جوان را مورد تجلیل 
و تقدیر قرار دادند. حضرت آیت الله خامنه ای، 
رهبر معظم انقلاب اســلامی ظهر یکشنبه در 
دیدار با علیرضا کریمی، کشــتی گیر سرافراز 
کشــورمان در مســابقات جهانی کشتی زیر 
۲3 سال جهان و خانواده  او، ازخودگذشتگی و 
عزت آفرینی این پهلوان جوان را مورد تجلیل 
و تقدیر قرار دادند. حضرت آیت الله خامنه ای 
با تحســین اقدام علیرضا کریمی، کار بزرگ 
او را از ســنخ کار پهلوانــان نامداری همچون 
پوریای ولی دانســتند و گفتند: من از این که 
نشــان دادید جوانی از جوان هــای ما حاضر 
اســت برای یک هدف بزرگ و بلند پا بر روی 
نفس خود بگذارد و از حــق قطعی و قهرمانی 
مســلم صرف نظر کند، واقعا احســاس عزت 
کردم.  ایشــان افزودند: قدر این کار را بدانید 
و اجر معنــوی آن را از خــدا بخواهید، البته 
مســئولان نیز نباید در تجلیل و پاداش مادی 
کوتاهی کنند. در جریان این دیدار، انگشــتر 
رهبرمعظم انقلاب به پهلــوان جوان علیرضا 
کریمی اهدا شــد. پیش از ایــن رهبر معظم 
انقلاب با صــدور پیامــی از قهرمانی تیم ملی 
وزنه برداری و اقدام کشــتی گیر کشــورمان، 
علیرضا کریمی تقدیر و اظهار کرده بودند: »از 
تیم قهرمان در مسابقات جهانی وزنه برداری 
که موجب خرسندی ملت ایران شدند، تشکر 
می کنم و از آقــای علیرضا کریمــی، پهلوان 
سرافراز کشــورمان که نماد عزت ایرانیان شد 

از صمیم دل قدردانی می نمایم.«
کریمی: امیدوارم برای کشتی ایران 

افتخارآفرین باشم
علیرضا کریمی دربــاره دیدار با مقام معظم 
رهبری گفت: بســیار خوشــحالم که امروز 
توانستم از نزدیک با حضرت آیت الله خامنه ای 
دیدار کنم و مورد تفقد ایشان قرار گرفتم.  وی 
خاطرنشــان کرد: از توجه ویــژه رهبر معظم 
انقلاب اســلامی قدردانی می کنم. امیدوارم 
در میادیــن مهم پیــش رو بتوانم با کســب 
نتایج خوب برای کشتی ایران افتخارآفرین و 

پاسخگوی این محبت ها باشم.
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میز سیاست

حمایت اصلاح طلبان از دولت
 نافی پیگیری وعده های روحانی نیست

ایلنا نوشت: یک فعال سیاسی اصلاح طلب درباره 
رفتار اصلاح طلبان در برابر دولــت دوازدهم گفت: 
اصلاح طلبان در هر شــرایطی پیگیر مطالبات خود 
بوده اند و حمایت از دولت نافی پیگیری وعده نیست. 
محمد کیانوش راد درباره مطالبه گری اصلاح طلبان از 
دولت دوازدهم و شخص روحانی در چهار  سال پیش 
رو گفت: اصلاح طلبان در هر شرایطی حتی در دوره 
آقای احمدی نژاد هم پیگیر مطالبات خودشان بودند 
و در دولت روحانی هــم این را ادامه خواهند داد. وی 
خاطرنشــان کرد: مخالفت، حمایت یا وحدت با هر 
دولتی نافی پیگیری مطالبات در هیچ زمانی نبوده و 
نیست. این فعال سیاسی اصلاح طلب با بیان این که 
دیدگاه اصلاح طلبان نسبت به دولت روحانی سیاست 
حمایت همراه با انتقاد بوده است، عنوان کرد: آقای 
روحانی توانسته بخشی از مطالبات اصلاح طلبان را 
مورد توجه قرار دهد و بخش های دیگری از آنان بنا به 
دلایل مختلف که شاید مستقیما به دولت هم ربطی 
نداشته باشد، معطل مانده است و این تنها در سایه 
مداومت، طرح آرمان ها و دیدگاه های اصلاح طلبان 

است.
وی در پاســخ به این ســوال که عده ای معتقدند 
اصلاح طلبان نباید ماننــد اصولگرایان که در مقابل 
احمدی نژاد سکوت کردند در مقابل مطالبات خود 
ســکوت کنند، گفت: ســکوت در برابر ضعف ها و 
کاستی ها و پیگیری مطالبات حتی در دولت آقای 
خاتمی نیز جایز نبوده چه برسد به دوره آقای روحانی، 

انتقاد را با مخالفت نباید یکسان فرض کرد.

روایتی از پیغام دکتر مصدق و پولی 
که برای آیت الله  هاشمی فرستاد

انتخاب نوشــت: محسن هاشــمی دیروز گفت: 
نخســتین اقدام روشــنگرانه در ایران، علیه اشغال 
فلسطین توسط آیت الله  هاشمی رفسنجانی صورت 
گرفت. ایشان   در ۲۹سالگی به دلیل تبعید در  سال 
۱3۴۲ هنگام فرار از دســت عمال رژیم گذشته در 
تبعید خودخواسته به دلیل فشارهای علیه مبارزان و 

به دلیل تبعید امام خمینی و سرکوب قیام ۱5 خرداد 
۱3۴۲ کتاب القضبه الفلسطینه با قلم اکرم زعیتر که 
سفیر اردن در ایران بود را ترجمه و با نام سرگذشت 
فلسطین یا کارنامه سیاه اســتعمار در  سال ۱3۴3 

منتشر کرد.
رئیس شورای شهر تهران ادامه داد: مرحوم دکتر 
مصدق از حصر در احمدآباد مستوفی با مطالعه کتاب 
سرگذشت فلسطین یا کارنامه سیاه استعمار پیغام 
کتبی ارســال می کنند که کتاب را مطالعه کردم، 
حیف اســت این کتاب بلا مطالعه باقی بماند و پول 
می فرستند و۲۰۰ جلد هم می خرند که توزیع شود. 
این کتاب تاریخچه فلسطین و شکل گیری یهود را 
بیان کرده است. در آن مدت ساواک با چالشی جدی 
روبه رو شد و انتشار کتاب را ممنوع کرد و به انتشارات 
دارالمکتب که این کتاب را منتشر کرده بود، اخطار 

داد.

رئیسی: از کاندیداتوری در انتخابات
 یک درصد هم پشیمان نیستم

نامه نیوز نوشت: تولیت آستان قدس رضوی با اشاره 
به ورود خود به عرصه انتخابات ریاســت جمهوری 
گفت: در صحت تصمیم خود برای ورود به انتخابات 

ذره ای تردید ندارم و یک درصد هم پشیمان نیستم.
حجت الاسلام سید ابراهیم رئیســی در دیدار با 
دبیران تشکل های دانشجویی سراسر کشور اظهار 
داشت: آستان قدس از پروژه تجاری »مشهد مال« 
خارج شــد؛ زیرا این قبیل پروژه های گرانقیمت به  
طور طبیعی منجر به عرضه محصولات شرکت های 
خارجی می شــود و با تولید ملی، توسعه صنعتی و 

تحقق اقتصاد مقاومتی تناسبی ندارد.
عضو هیأت رئیسه مجلس خبرگان رهبری افزود: 
آســتان قدس در پروژه های جــاده ای مثل جاده 
چناران - مشهد ســرمایه گذاری کرده، اگر چه این 
قبیل سرمایه گذاری ها نسبت به پروژه های ساخت 
واحدهای تجاری سود اقتصادی کمتری دارند، اما 
اقدامی در جهت آسایش و امنیت جانی زائران بوده 

و در جهت راهبرد ما است.
حجت الاسلام رئیســی تصریح کرد: در گذشته 

آســتان قدس تنها حسابرســی داخلی داشت، اما 
از ابتدای حضور، بنده حسابرســی خارج از آستان 
قدس را نیز فعال کردم. برای تحقق شفافیت مالی 
در آستان، از برترین موسسه حسابرسی کشور دعوت 
کردم تا از تمامی شــرکت های زیرمجموعه آستان 

قدس نیز حسابرسی کند.
وی همچنین بــه موضوع ورود خــود به عرصه 
انتخابات ریاست جمهوری اشاره و عنوان کرد: ورود 
اینجانب به عرصه انتخابات به جهت انجام یک وظیفه 
بود و این اتفاق نیفتاد مگر بعد از درخواســت های 
متعدد مردم و نخبگان؛ بنابراین اگر به گذشــته نیز 
برگردم، همان تصمیمی را خواهم گرفت که آن روز 
گرفتم. در صحت تصمیم خود ذره ای تردید ندارم و 

یک درصد هم پشیمان نیستم.

حدود 2۹ دانشجوی ستاره دار
 باقی مانده  اند

ایســنا نوشــت: پروانــه سلحشــوری در جمع 
دانشجویان دانشــگاه پلی تکنیک به مناسبت روز 
دانشجو با بیان این که موســوی، رهنورد و کروبی 
ضد انقلاب و ضد نظام نیستند، گفت: کدام فرد ضد 
نظامی در حصر پیام می دهد کــه مردم در صحنه 
باشند و در انتخابات رأی بدهند. این نماینده مجلس 
شورای اسلامی افزود: موســوی، رهنورد و کروبی 
اصلاح طلب نیستند بلکه اصولگرا هستند. روزگاری 
در کشور کار می کردند که اصلاح طلبی نبود. بیاید 
در کنار هم قرار بگیریم. او در پاســخ به یک دانشجو 
معترض که نسبت به شــعارهای سایر دانشجویان 
اعتراض می کرد، گفت: شعار ما »زنده باد مخالف من« 
است و مخالفان ما می توانند به راحتی سخن بگویند. 
وی خطاب به دانشــجویان گفت: استقلال در بین 
دانشجویان باید موج بزند، دانشجویان اصلاح طلب 
بایــد از دولت مطالبــات خود را پیگیــری کنند. 
دانشجویان بســیجی هم که طرفدار احمدی نژاد 

بودند امروز باید او را نقد کنند.
سلحشور تأکید کرد: دانشجو باید نقاد جامعه باشد، 
دانشجو اصلاح طلب و بسیجی باید نقد کند چرا که 

دانشجو چشم بینای جامعه است.

وی درخصوص آخرین وضع دانشجویان ستاره دار 
گفت: گفته شــده 5۴۹ دانشجو ستاره دار بودند که 
تقریبا همه آنها جذب شــدند و حدودا ۲۹ دانشجو 

باقی مانده اند.
هاشمی: شورای نگهبان سنت گراست

خبرآنلاین نوشت: سیدمحمد هاشمی پدر حقوق 
اساسی ایران با بیان این که شــورای اسلامی قانون 
کار را تصویب کرد و شــورای نگهبان از آن 5۴ مورد 
ایراد گرفت، گفت: شورای نگهبان می گفت که این 
قانون خلاف شرع است. مثلا می گفتند مردان نباید 
برای روز تعطیل مزد بگیرند و یا مرخصی خلاف شرع 
است و از این دست مسائل را مطرح می کردند. امام 
هم زورش نرسید تا فقهای شورای نگهبان را تفهیم 
کند که این قانون کار مصــوب مجلس، مربوط به 
مسائل روز است و به گذشته ربطی ندارد. درنهایت 
امام که زورش به شورا نمی رسید برای این که کارگر 
بتواند برای روز تعطیل حقوق بگیرد، ناچار شد که 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام را تشکیل دهد و 
درنهایت این مجمع توانســت که سازوکار موجود 
در قانون کار را مــورد تأیید قرار دهد. لذا بحث رجل 
سیاسی هم مسأله ای است که ریشه سنتی دارد و با 

تحولات زمان اصلا سازگاری ندارد.
او ادامه داد: توجه داشــته باشید که زنان در خود 
قرآن هم با تحولاتی روبه رو می شوند. قرآن اگر چه در 
ابتدا گفته الرجال قوامون علی النسا و به نوعی مردان 
را برتر از زنان دانسته اما در تحولات زمان می گوید: 
هُ  مَنْ عَمِلَ صالحِاً مِنْ ذَکَرٍ أوَْ أنُثْي وَ هُوَ مُؤْمِنٌ فَلنَُحْیِیَنَّ
هُمْ أجَْرَهُمْ بأِحَْسَــنِ ما کانوُا  بَــةً وَ لنََجْزِینََّ حَیاةً طَیِّ
یعَْمَلُونَ، یعنی زنان و مردان را به طور مساوی از حیات 
طیبه بهره مند می سازد. پس می بینید که قرآن هم 
در تحولات زمان به این نکته اشاره دارد که زن و مرد 
فرقی با یکدیگر ندارند و زنان با مردان مساوی هستند. 
پس تأکید می کنم که تحولات زمان در نقش زنان 
تأثیر زیادی گذاشته اســت. چقدر خانم در کشور 
مناصب دارند و مشــغول به کارند. بــه  هر حال این 
موضوع باید درک شود اما شورای نگهبان سنت گرا 
است و متاسفانه در کشــور ما با وجود این موضوع با 

مشکل روبه رو هستیم.
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